
 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V  

 
Készült Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestületének 2011. december hó 
15. napján megtartott üléséről. 
 
Jelen vannak:  Radó Tibor polgármester 

Anderkó Attila alpolgármester 
Csábi Jánosné képviselő 
Dénes László képviselő 
Harcsás Ferenc képviselő 
Léka János képviselő 

 
Tanácskozási joggal meghívottak: Dr. Sarkadi Péter körjegyző, Radványi Lajosné 
pénzügyi főtanácsos, Lehoczki Anna Kisebbségi Önkormányzati képviselő, Ikládi 
Lajos Polgárőrség vezetője. 
 

Radó Tibor – Köszönti a képviselőtestület tagjait. Megállapítja, hogy a képviselőtes-
tület 1 fő hiányzóval határozatképes. Jegyzőkönyv hitelesítőnek Dénes László és 
Harcsás Ferenc képviselőket javasolja. 

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Jegyzőkönyv hitelesítők kijelölése 

248/2011.(XII.15.) 

H A T Á R O Z A T 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete jegyzőkönyv hitelesítőnek 
Dénes László és Harcsás Ferenc képviselőket jelölte ki. 

Radó Tibor polgármester- Napirendi pontok illetve a testületi anyagok kiküldésre ke-
rült, annyi változás lenne, hogy első napirendi pontként a Diák Önkormányzat részé-
ről Harcsás Dorinát kellene meghallgatnunk, utána a kiküldött anyagban szereplő 
pontokkal folytatnánk a testületi ülést. Az egyebekben még a közbeszerzési bizott-
ság előterjesztése, a körjegyzőség SZMSZ módosítása, kéményseprő rendelet mó-
dosítása, egy óvodai tájékoztató illetve az étkezési díjak Csanádpalota irányában 
történő megállapításával kapcsolatban lenne napirendi pont javaslatom. Valakinek 
valami kiegészítése? 

Harcsás Ferenc képviselő- Az egyebekben kérdeznék a fogászatról és az iskolai 
számítógépekről. 

Anderkó Attila képviselő- Én az egyebekben a tiszteletdíjról szeretnék kérdezni. 

Léka János képviselő- Nekem is lenne kérdésem a gazdálkodással és a bolti italo-
zással kapcsolatban. Továbbá lenne egy magán bejelentésem a népszámlálásról. A 
magánszemély az zártkörű legyen. 

Dénes László képviselő- Én a START közmunkaprogramról kérnék szépen egy rész-
letesebb tájékoztatót.  

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Napirend elfogadása 
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249/2011.(XII.15.) 
H A T Á R O Z A T 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az ülés napirendjét az aláb-
biak szerint fogadta el: 

1. A szilárd hulladék és folyékony hulladék díjainak megállapítása 2012. évre. 
2. A vízdíj megállapítása 2012. évre. 
3. A polgármester tájékoztatója a két ülés között eltelt időszakról. 
4. Lejárt határidejű határozatokról tájékoztató. 
5. A magánszemélyek kommunális adójának megállapítása 2012. évre. 
6. Az önkormányzat költségvetési rendeletének módosítása. 
7. Az átmeneti gazdálkodásról szóló rendelet elfogadása. 
8. Egyebek 

• Polgárőrség kérelme. 
• Közbeszerzési Bizottság előterjesztése. 
• Körjegyzőség SZMSZ módosítása. 
• Kéményseprő rendelet módosítása. 
• Óvodai tájékoztató. 
• Étkezési díjak Csanádpalota irányában történő megállapítása. 
• Fogászat. 
• Leselejtezett iskolai számítógépek felhasználása. 
• Tiszteletdíjak kifizetése. 
• Gazdálkodással kapcsolatos észrevétel. 
• Boltokkal kapcsolatos észrevétel. 
• Tájékoztató a Start-mintaprogramokról. 

 
Zárt ülés:  
 
1./ Bérleti díjjal kapcsolatos kérelem. 
2./ Alapszolgáltatási Központ 2012. évi működtetése (legutóbbi ülésen elna-
polt napirendi pont). 
3./ Népszámlálással kapcsolatos észrevétel. 

 

Harcsás Dorina- Meg szeretnénk köszönni az egész képviselőtestületnek, hogy 
egész évben támogatták az iskola Diák Önkormányzatát és Kellemes Ünnepeket és 
Boldog Új Évet szeretnék kívánni mindenkinek. Köszönjük. 

1. Napirendi pont:  

Radó Tibor polgármester- A képviselőtestület 4,2%-os emelést javasolt az előző tes-
tületi ülésen. Van valami más javaslat? 

Harcsás Ferenc képviselő- Kérdezni szeretném, hogy Pitvarosnak milyen a fizetési 
hajlama? 

Radó Tibor polgármester- Nagyon sok a kintlévőség, több mint 3 millió forint.  

Harcsás Ferenc képviselő- És az emeléssel jobb lesz? Én ellene vagyok, maradjon, 
így ahogy van. Ezt sem tudják fizetni az emberek, az emeléssel pedig csak a teher 
fog nőni mindenkinek. Tovább nem lehet terhelni az embereket.  
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Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Tavaly nem volt emelés. Figyelembe kell venni, hogy 
maradtak a statisztikai inflációnál. 

Léka János képviselő- Tavasszal mondtad, hogy mindig lemérik, hogy mennyi sze-
metet visznek el.  

Radó Tibor polgármester- A szóbeli tájékoztatás után minden egyes alkalommal a 
szabványos mérésügyi szabályokkal mérik le a gépjárművet. Törvényi szabályoknak 
megfelelően működik minden, de ebbe a rendszerbe nem lehet belenyúlni. 

Léka János képviselő- Ellenőriztük, hogy annyi az, amennyit ők lemértek?   

Radó Tibor polgármester- Nincs jogosultságunk rá. 

Harcsás Ferenc képviselő- De így azt mondd, amit akar. 

Léka János képviselő- Elég egyoldalú ez a szerződés.  

Radó Tibor polgármester- Ettől függetlenül kötelezettségünk szavazni. És ezzel a 
szavazással a rendeletmódosítást is megszavazzuk. 

Dénes László képviselő- Inflációval megegyező az emelés mértéke, tudomásul kell 
venni, hogy nekik is többet kell fizetni, ez így reális. 

Radó Tibor polgármester- Teljesen egyetértek. 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Kötelező a megállapodás, ha nem hajlandó árat emelni 
a testület többszöri idő után sem a cég mehet a bíróságra is. Ez kötelező közszolgál-
tatás. 

A képviselőtestület 3 igen, 2 nem és 1 tartózkodó szavazata alapján nem született 
döntés, a javaslatot a testület elvetette. 

Radó Tibor polgármester- Folyékony hulladékra is ugyanez az emelés vonatkozik.  

A képviselőtestület 3 igen, 2 nem és 1 tartózkodó szavazata alapján nem született 
döntés, a javaslatot a testület elvetette. 

 

2. Napirendi pont:  

Radó Tibor polgármester- Két változat van, mely szerint az „A” változat egy 4%-os, a 
„B” változat egy 4,5%-os emelést jelent. 

Dénes László képviselő- Kérdezni szeretném, hogy a polgármesterek tanácsa milyen 
döntést hozott?  

Radó Tibor polgármester- A polgármesterek döntése a 4,5%-os emelés elfogadása. 
Törvényi módosításra ez lehet, hogy hamarosan megváltozhat. Én a „B” változat el-
fogadását javaslom. 

A képviselőtestület 2 igen, 2 nem és 1 tartózkodó szavazata alapján nem született 
döntés, a javaslatot a testület elvetette. 

Radó Tibor polgármester- Mivel a „B” változatot nem fogadta el a testület, akkor az 
„A” változatról kellene szavazni. 

A képviselőtestület 3 igen és 3 nem szavazata alapján nem született döntés, a javas-
latot a testület elvetette. 
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3. Napirendi pont:  

Radó Tibor polgármester- Előtte szeretném bejelenteni, hogy ÖNHIKI pályázatra 8 
millió forint támogatást kaptunk. Ezzel kapcsolatban valami kérdés? 

Léka János képviselő- Csanádalbertinak mennyi a tartozása? 

Radványi Lajosné pénzügyi főtanácsos- 591. 000 forint az óvoda, 7.729.000 forint az 
iskola, 954. 000 forint a körjegyzőség. 

Léka János képviselő- És csődeljárást nem indítunk el? Mi a törvényi háttere? 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Következő testületi ülésen tájékoztatok mindenkit, mivel 
a mai ülésnek nem tárgya a Csanádalberti elleni adósságkezelési eljárás elindítása. 

Radó Tibor polgármester- Volt egy olyan kérés, hogy Csanádalbertivel közösen le-
gyen tartva egy testületi ülés, a polgármesterrel meg is beszéltem, de azóta sem tud-
tunk közös időpontot találni. 

Léka János képviselő- Csak azt nem tudom, hogy miről kellene beszélgetni. Ebben 
az évben oktatáshoz még semmit nem fizetett. Pénz nincs, az ÖNHIKI harmadik for-
dulójából is kiestek. Nincs mire várni, mi menjünk tönkre? 

Dénes László képviselő- Nem tudom elhinni, hogy nincs időpont.  

Léka János képviselő- Nincs miről beszélni, vagy elindítjuk, vagy nem. Van erre jogi 
forma biztosan. 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Inkasszó be van nyújtva. Ez is már baj más település-
nél. A másik, hogy van egy napirend. Az nem működik, hogy azonnal és most akar-
tok mindent. Át kell nézni, hogy mi mivel jár. 

Radó Tibor polgármester- Javaslat, hogy ezzel a témával külön napirendi pontban 
foglalkozzunk. 

Harcsás Ferenc képviselő- Az a baj, ez a tartozás növekedni fog.  

Léka János képviselő- 90 nap után köteles elindítani az önkormányzatnak az öncső-
döt. 

Radó Tibor polgármester- Akkor mi is indítsuk el az öncsődöt?  

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Tényleg kellene egy komoly tájékoztató, tudni 
kell, hogy mi az eljárási rend. 

Léka János képviselő- Ez egy rendkívüli testületi ülés legyen. 

Dénes László képviselő- Ebbe az évben már ne csináljunk semmit. Meghívjuk őket 
egy közös beszélgetésre és utána majd lesz nekünk is testületi ülésünk és majd ott 
döntünk. 

Radó Tibor polgármester- Egyetértek, január első felében egy munkaértekezlet majd 
egyből egy testületi ülés. 

Léka János képviselő- Kérdezni szeretném, hogy a kazánprogramhoz már megvan, 
hogy milyen kazán lesz beszerezve? 

Radó Tibor polgármester- Még támogatási szerződést sem kaptunk a mai napig. 

Léka János képviselő- Javasolom, hogy csak olyan kazán legyem megvéve, ami 
mindenre jó. 

Radó Tibor polgármester- Eleve a pályázat így volt kiírva. 
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Dénes László képviselő- Ennek utána néztem én is. Két típusú kazánt javasolnak, 50 
és egy 70 KW-os kazánt. A 70 KW-os kazán az, ami mindenre megfelel.  

Radó Tibor polgármester- Pontos összegek még nincsenek birtokunkban, ezek nél-
kül nem tudunk lépni, az árajánlatok bekérése folyamatban van.  

Csábi Jánosné képviselő- Az ÖNHIKI-re kapott összeg célzott támogatás. Mire lehet 
felhasználni? 

Radó Tibor polgármester- Csak számlák kifizetésére. 

Radványi Lajosné pénzügyi főtanácsos- De még ez sem elég, 8 millió forintot kap-
tunk, 17 millió forint a kintlévőség.  

Léka János képviselő- Azt nem értem, ha ennyire célirányos, miért kell olyan meg-
rendeléseket leadni, ami még nincs –de már le van adva, mert van pénz-. 

Radó Tibor polgármester- Konkrétumot kérek. 

Léka János képviselő- Konkrétan a vasboltba. 

Radó Tibor polgármester- Milyen megrendelésről van szó? 

Léka János képviselő- Te voltál ott, neked kell ezt tudni. 

Radó Tibor polgármester- Én tudom, a START közmunka programon belül december 
31-ig el kell számolni a kézi szerszámok beszerzésével. Ezeket a szerszámokat be 
kell szerezni, ehhez árajánlatot kell kérnünk –nem is egy helyről-.  

Léka János képviselő- És ezt miből fogod kifizetni, 

Radó Tibor polgármester- Abból a pénzből, amit erre ad a Munkaügyi Központ. 

Léka János képviselő- Nem úgy hangzott el, hanem úgy, hogy van pénz, kaptunk 8 
millió forintot. 

Radó Tibor polgármester- Ott voltál –nem-, akkor honnan tudod, hogy én ott mit 
mondtam? 

Léka János képviselő- A másik, miért te mész mindenfele? 

Radó Tibor polgármester- Onnantól kezdve, hogy aláírási kötelezettségem van a 
Munkaügyi Központban személyesen kell bemennem, nem küldhetek magam helyett 
el senkit –esetleg az alpolgármester Urat-, de mást nem. Az APEH-nál pedig adóiga-
zolást kértünk ki, ott cégszerű aláírást kell, a személyi igazolványomat felmutatva, 
beazonosítva kell kérnem. Oda megint nem mehet el senki helyettem.  

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- A számlatartozással kapcsolatban kérdez-
ném, hogy nagy része közüzemi számla? 

Radványi Lajosné pénzügyi főtanácsos- Gáz, víz, villany, élelmiszer. 

Radó Tibor polgármester- 2 millió forint a villanytartozás. 

Léka János képviselő- A segélyek osztásáról nem találunk semmit. Közben volt itt 
faosztogatás is. 

Radó Tibor polgármester- A tűzifának milyen költsége volt az önkormányzatra néz-
ve?  

Léka János képviselő- Ez nem vagyon? 
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Radó Tibor polgármester- Törvényi kötelezettség segélyt osztani. Jelentősen vissza 
is lett szorítva, 2000-től kezdve folyamatosan csökkentettük.  

Léka János képviselő- Az a baj, hogy rászoktatjuk az embereket a segélyre. Bejön-
nek ide a felvágott fáért, ahelyett, hogy fogná magát mindenki és kimenne rőzséért. 

Radó Tibor polgármester- Tűzifa és rőzsegyűjtéssel kapcsolatban kérdezném, kinek 
a területéről szedjék? 

Léka János képviselő- Ott van a temető környékén és a vadásztársaságnál iszonya-
tos mennyiségű. 

Radó Tibor polgármester- Folyamatosan ki van adva a temető területe.  

Léka János képviselő- Hát ez a legegyszerűbb, ki van mérve az önkormányzatnál és 
viszi mindenki. 

Radó Tibor polgármester- Most pénz osszak helyette? 

Léka János képviselő- Semmit.  

Radó Tibor polgármester- Nem lehet olyat, hogy semmit.  

Léka János képviselő- Adjál mindenkinek 500 forintot. 

Radó Tibor polgármester- De ilyet nem lehet megcsinálni. 

Léka János képviselő- A többi rendeletet nem kell betartani? 

Radó Tibor polgármester- Te most törvénytelenségre buzdítasz? 

Léka János képviselő- Nem buzdítalak, azt csinálod. 

Radó Tibor polgármester- Ezt kérem, hogy most azonnal vond vissza, ne állíts olyat 
rólam, ami nem igaz.  Visszavonod ezt a sértést? 

Léka János képviselő- Milyen sértést? 

Radó Tibor polgármester- Hogy törvénytelenségeket követek el. Megkérlek rá, hogy 
vond vissza. 

Léka János képviselő- Nem vonom vissza. 

Radó Tibor polgármester- Még egyszer kérlek, vond vissza. 

Léka János képviselő- Nem vonom. 

Radó Tibor polgármester- Harmadszorra is megkérlek, vond vissza, hogy törvényte-
lenségeket csinálok. 

Léka János képviselő- Nem vonom. 

Radó Tibor polgármester- Akkor nagyon szépen köszönöm a képviselőtestületnek a 
részvételt, ezennel bezárom a testületi ülést. Indokom pedig, a személyi sértés. 

Kmft. 
 

Radó Tibor        Dr. Sarkadi Péter 
polgármester                   körjegyző 
 
 
Dénes László        Harcsás Ferenc 
jkv. hitelesítő            jkv. hitelesítő 


